
PROTOKÓŁ Nr LVI/2023 
z sesji Rady Gminy Skąpe 
z dnia 25 kwietnia 2023 r. 

 
Szczegółowe imienne wyniki z przeprowadzonych głosowań Rady Gminy w Skąpem 

znajdują się w linku https://samorzad.gov.pl/web/gmina-skape/sesja-lvi-z-dnia-25042023-r i stanowią 
załączniki do protokołu. Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Kuźmicz otworzył LVI Sesję 
Rady Gminy Skąpe o godz. 8.30. Przywitał Wójta Gminy Zbigniewa Wocha, Sekretarz Gminy 
i członka Zarządu Powiatu Świebodzińskiego Alicję Hoppen-Anyszko, Skarbnika Gminy 
Brygidę Sewohl, Kierownika OPS w Skąpem Artura Macula, wszystkich radnych i sołtysów 
uczestniczących w sesji. Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 13 (nieobecni: Urszula 
Bronisz, Piotr Olszewski, lista obecności w załączeniu).  
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz poprosił wszystkich o powstanie i uczczenie minutą 
ciszy śmierci mieszkańca Łąkiego pana Aleksandra Dziedzica, ostatniego mieszkającego na 
terenie województwa lubuskiego Powstańca Warszawskiego. 

Następnie odczytał porządek posiedzenia, do którego zaproponował wprowadzić 
dodatkową uchwałę w sprawie rozpatrzenia petycji. Zmiana w porządku została przyjęta 
jednogłośnie, a porządek  przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy i najmu w trybie bezprzetargowym 
na czas nieoznaczony, 

b) ustanowienia pomnika przyrody, 
c) ustanowienia pomnika przyrody, 
d) ustanowienia pomnika przyrody, 
e) ustanowienia pomnika przyrody, 
f) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do zasobów mienia gminnego 

nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa, której dysponentem jest 
Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa,  

g) przyjęcia statutu związku powiatowo-gminnego pod nazwą Świebodziński Związek 
Powiatowo-Gminny, 

h) określenia sezonu kąpielowego w 2023 roku na terenie Gminy Skąpe, 
i) określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o  

uzyskanie zezwolenia w na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 
zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych, 

j) o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2023 rok, 
k) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Skąpe na lata 2023-2029, 
l) przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji, 
m) rozpatrzenia petycji. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Zapytania sołtysów i mieszkańców oraz odpowiedzi na nie. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2022 r. 
7. Wolne wnioski i informacje. 
8. Przyjęcie protokołu LV sesji Rady Gminy Skąpe. 
9. Zamknięcie obrad sesji. 

 
Ad. 2 Podjęcie uchwał w sprawie  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie procedowane projekty uchwał, oprócz 
nowej, uzyskały pozytywne opinie Komisji.  
a) Przewodniczący Rady poddał pod obrady projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy dzierżawy i najmu w trybie bezprzetargowym na czas nieograniczony. 

https://samorzad.gov.pl/web/gmina-skape/sesja-lvi-z-dnia-25042023-r
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Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko poprosiła o wprowadzenie poprawek do projektu 
polegających na usunięciu z zapisów uchwały celów przeznaczenia dzierżawionych 
i najmowanych nieruchomości. Cele zostały opisane w uzasadnieniu i tylko w tym miejscu 
powinny być. W kompetencji Rady jest wyrażenie zgody na zawarcie umów bez 
określania celi na jakie są przeznaczone te nieruchomości.  
W wyniku głosowania zarówno poprawka jak i cała uchwały zostały przyjęte jednogłośnie 
i uchwała Nr LVI/479/2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

b) Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 
ustanowienia pomnika przyrody. Dodał, że procedowane uchwały dotyczą pomnika 
przyrody w Niesulicach i trzech w Darnawie. W wyniku głosowania uchwała 
Nr  LVI/480/2023 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

c) Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 
ustanowienia pomnika przyrody. W wyniku głosowania uchwała Nr  LVI/481/2023 została 
podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

d) Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 
ustanowienia pomnika przyrody. W wyniku głosowania uchwała Nr  LVI/482/2023 została 
podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

e) Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 
ustanowienia pomnika przyrody. W wyniku głosowania uchwała Nr  LVI/483/2023 została 
podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

f) Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na nieodpłatne nabycie do zasobów mienia gminnego nieruchomości stanowiącej 
własność Skarbu Państwa, której dysponentem jest Krajowy Ośrodek Wsparcia 
Rolnictwa. W wyniku głosowania uchwała Nr  LVI/484/2023 została podjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

g) Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia 
statutu związku powiatowo-gminnego pod nazwą Świebodziński Związek Powiatowo 
Gminny. W wyniku głosowania uchwała Nr  LVI/485/2023 została podjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

h) Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie określenia 
sezonu kąpielowego w roku 2023 na terenie Gminy Skąpe. W wyniku głosowania uchwała 
Nr  LVI/486/2023 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

i) Przewodniczący Rady poddał pod obrady projekt uchwały w sprawie określenia 
wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia 
na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 
osadników w instalacjach przydomowych. Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko 
poprosiła o wprowadzenie poprawek do projektu polegających na wprowadzeniu zapisu 
uchylającego obowiązującą dotychczas uchwałę. W wyniku głosowania zarówno 
poprawka jak i cała uchwała zostały przyjęte jednogłośnie i uchwała Nr LVI/487/2023 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

j) Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały o zmianie uchwały w 
sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na rok 2023. W wyniku głosowania uchwała 
Nr  LVI/488/2023 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

k) Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały o zmianie uchwały w 
sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Skąpe na lata dwa tysiące 
2023-2029. W wyniku głosowania uchwała Nr  LVI/489/2023 została podjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

l) Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 
przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji. W wyniku głosowania 
uchwała Nr  LVI/490/2023 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 



 

 

3 

 

m) Przewodniczący komisji skarg, wniosków i petycji Bartosz Derejczyk omówił projekt 
uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. Poinformował, że 12 kwietnia wpłynęła 
petycja, którą Komisja  rozpatrzyła na posiedzeniu w dniu 19 kwietnia. Petycja 
dotyczyła wyrażenia sprzeciwu na połączenie Polski i Ukrainy w jedno państwo 
a została wniesiona przez panią, która mianowała się tymczasowym prezydentem 
elektorskim Rzeczypospolitej Polskiej. Komisja na posiedzeniu stwierdziła, że 
rozpatrywanie tej petycji nie mieści się w kompetencjach gminy, dlatego  mając 
powyższe na uwadze, po wnikliwym rozpatrzeniu tej petycji Komisja 
zarekomendowała nie uwzględnienie jej i podjęcie stosownej uchwały.  
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 
rozpatrzenia petycji. W wyniku głosowania uchwała Nr  LVI/491/2023 została podjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 3 Interpelacje i zapytania radnych 
 
1. Radny Karol Dauksza złożył interpelację dot. przebudowy drogi wojewódzkiej numer 276 

na odcinku pomiędzy miejscowościami Radoszyn i Chociule wraz z budową ścieżki 
rowerowej, usunięcie uschniętych konarów drzew oraz suchych drzew na powyższym 
odcinku, jak i na odcinku pomiędzy miejscowościami Radosnym Skąpe oraz naprawy 
nawierzchni drogi oraz pobocza drogi powiatowej pomiędzy miejscowościami Radoszyn 
- Łąkie i Radoszyn - Darnawa.  

2. Radny Marek Kantek zapytał Wójta dlaczego dzieci w wieku szkolnym wyganianie są 
z boiska Orlik w Międzylesiu przez chorych z terapii w Ciborzu, którzy przychodzą tam 
grać.  

3. Radny Andrzej Kałużny ponowił pytanie do radnej powiatowej, na jakim etapie jest 
realizacja jego petycji dotyczącej wyniesionego przejścia dla pieszych przy Dino 
w Ołoboku i znaku zakazu dla pojazdów ciężarowych na parkingu naprzeciwko 
przedszkola.  

 
Ad. 4 Zapytania sołtysów i mieszkańców oraz odpowiedzi na nie 
 

Sołtys Łąkiego Józef Ryzlewicz zapytał czy wiadomo coś na temat wizyty Wojewody 
Lubuskiego i otwarcia świetlicy.  

Wójt Zbigniew Woch poinformował, że jeśli chodzi o wizytę Pana Wojewody, to 
jesteśmy na tym etapie, że wszyscy jej chcemy, czyli Pan Wojewoda i my. Deklaracje zostały 
złożone, a jeśli chodzi o kwestie terminu, to na tym etapie nie byliśmy w stanie przewidzieć 
dokończenia inwestycji przede wszystkim w Ciborzu. Cel tej wizyty to jest nie tylko oddanie 
sali wiejskiej w Łąkiem, ale chcemy połączyć jakby w naturalny sposób wszystkie inwestycje 
dofinansowane z programów Polski Ład oraz Fundusz Przebudowy Dróg Lokalnych.  Wizyta 
Pana Wojewody będzie objazdową po wszystkich inwestycjach tj. w Skąpem, Ciborzu, 
Międzylesiu, Węgrzynicach, Błoniach, bo będzie także gościł pan Starosta Powiatu 
Świebodzińskiego, będzie też ulica Zabużańska w Ołoboku i w naturalny sposób skończymy 
w miejscowości Łąkie, bo to przedsięwzięcie daje możliwość na wypicie kawy 
i podsumowanie. Termin wizyty być może będziemy w stanie uzgodnić w tym tygodniu. Sołtys 
będzie pierwszą osobą, która otrzyma informację, jak ten termin zostanie już uzgodniony, bo 
w zasadzie będzie współgospodarzem tego spotkania. Aktualnie wykonujemy działania 
związane z zagospodarowaniem terenu wokół świetlicy, bo nie było to przedmiotem tej 
inwestycji.  
Odnośnie zgłoszonych interpelacji dwie z nich zgłoszone przez pana Kałużnego i pana 
Daukszę nie dotyczą jakby działalności gminy, ale w zakresie przebudowy czy remontu drogi 
Radoszyn – Chociule Wójt dopowiedział, że jest to w bardzo bliskim polu widzenia. Ma nawet 
wstępną deklarację, że jest szansa, że droga zostanie wykonana jeszcze w 2023, z tym że 
wiąże się to z możliwościami uzyskania dofinansowania, albo w sytuacji uzbierania kwot 
poprzetargowych z innych inwestycji. Dla ZDW problem jakości nawierzchni pomiędzy tymi 
miejscowościami jest dobrze znany. Co do ścieżki rowerowej Wójt nie dopytywał aczkolwiek 
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rozumie, że byłoby to fajne nawiązanie ze ścieżką ze Świebodzina do Chociul. Odpowiedź na 
interpelację wszystko nam wyjaśni.  
Odnośnie zapytania radnego Marka Kantka dot. boiska  Orlik w Międzylesiu,  to w ostatnim 
czasie Wójt nie słyszał o tym problemie. Czy w ogóle on istnieje czy wynika z jakiejś sytuacji  
niewłaściwie zdefiniowanej? Orlik funkcjonuje w godzinach funkcjonowania opiekuna. W tym 
momencie nie wie ile godzin mamy w Międzylesiu, ale oczywiście przedstawi radnemu pełną 
informację. Wójt nie wyobraża sobie, że w tych godzinach funkcjonowania Orlika ktokolwiek 
z osób, jakim boisko jest dedykowane, czyli wszystkim uczniom nie tylko z Międzylesia, 
Ciborza czy z Podłej Góry nie może przyjść i uczestniczyć w zajęciach zorganizowanych bądź 
swobodnych, ale pod opieką osoby, z którą mamy podpisaną umowę na prowadzenie tych 
zajęć. Poza tymi godzinami Orlik dla naszych mieszkańców jest nieczynny, przynajmniej ten 
w Międzylesiu. Jeśli zajęcia osób przebywających na leczeniu w Ciborzu odbywają się poza 
tymi godzinami, pod opieką osób odpowiedzialnych za chorych, to oni są na prawie, bo za 
zgodą Wójta mają prawo korzystać z tego boiska. Jednak to korzystanie jak wspomniał, nie 
jest w godzinach dedykowanych dla naszych mieszkańców. Sytuację, o której wspomniał 
radny Wójt wyjaśni. Jeśli potwierdzą się symptomy, że rzeczywiście może być jakiś problem, 
trzeba wyjaśniać go na początku i nie wytwarzać niepotrzebnie problemów czy budować 
konfliktu, którego nie powinno być. 

Radna Powiatowa Alicja Hoppen-Anyszko odpowiadając na zapytanie radnego 
Kałużnego o przejście dla pieszych koło sklepu Dino wyjaśniła, że wniosek został złożony 
przez powiat świebodziński w programie "Razem Bezpieczniej" pod koniec marca. Instytucją 
pośrednicząca był  Lubuski Urząd Wojewódzki. Wniosek przeszedł ocenę formalną i został 
skierowany do Ministerstwa Administracji do dalszego procedowania i tam dopiero będzie 
informacja, czy uzyska dofinansowanie, czy nie. Na pewno nasz Lubuski Urząd Wojewódzki 
ten wniosek ocenił pozytywnie. Więc czekamy na rozstrzygnięcie i zobaczymy, czy będzie dla 
nas pozytywne. Natomiast jeżeli chodzi o znak zakazu parkowania samochodów ciężarowych 
to cały czas jest kwestia tego, że miejsce to nie jest formalnie parkingiem. To jest pobocze 
drogi i Powiat cały czas na jej sugestie, żeby ten temat sfinalizować odpowiada, że nie za 
bardzo potrafią do tego tematu podejść z uwagi na to, że jest to właśnie pobocze drogi. Nie 
mniej jednak będzie dalej monitowała ten temat i zgłaszała potrzebę, żeby jednak te 
samochody stamtąd wyeliminować. Niestety wtedy stają w środku miejscowości na wąskiej 
drodze. Pozostaje tutaj kwestia kierowców, żeby zrozumieli potrzebę sugerowaną przez 
mieszkańców  i parkowali gdzie indziej.  
 
Ad. 5 Sprawozdanie z działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
 

Wójt Zbigniew Woch zabierając głos stwierdził, że radni otrzymali informację zbiorczą, 
więc odniósł się do kilku tematów.  
1. Finalizujemy kwestię związaną z budową ścieżki/chodnika przed wjazdem do 

miejscowości Niesulice. Omawiał ten temat oczywiście w momencie, kiedy składaliśmy 
wniosek do Urzędu Marszałkowskiego o dofinansowanie tego przedsięwzięcia. 
Otrzymaliśmy dofinansowanie potwierdzone uchwałą samorządu Województwa 
Lubuskiego w dniu 17 kwietnia w wysokości 90.000 zł, a wnioskowaliśmy o 99.990 zł 
i cieszymy się z tego. Szacowany koszt zadania to 200 tys. zł.  Przy wjeździe do 
miejscowości pojawiły się punkty gastronomiczne i zważywszy na dużą ilość osób 
i  samochodów w Niesulicach, na tym odcinku zrobiło się dość niebezpiecznie i do 
naszych ścieżek przy parkingu chcemy wybudować właśnie chodnik i wydzielić 
komunikację pieszych od komunikacji samochodowej. Wójt nie wie, czy uda się ogłosić 
postępowanie przetargowe w tym tygodniu czy po długim weekendzie.  Wejdziemy 
z budową nieco w sezon, ale innego wyjścia nie ma. Fajnie by było wykonać wszystko 
w jednym czasie, bo zadań do wykonania jest jeszcze przynajmniej kilka, ale zważywszy 
na to, że nie jesteśmy zamożnymi gminami, działamy na tyle,  na ile nam wystarcza 
pieniędzy. Dzisiaj być może podyskutujemy jeszcze w ramach kolejnej dyskusji z ostatniej 
komisji o kolejnych działaniach jeszcze w miejscowości Niesulice, zważywszy na alokację 
2021-2027.  
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2. Będziemy budować samodzielną studnię głębinową na boisku w Pałcku. Jest to ważne 
dla gminy przedsięwzięcie, bo mamy zasilanie z naszego wodociągu i żeby przede 
wszystkim obniżyć koszty funkcjonowania tego systemu. Tym zadaniem zakończymy 
proces nawadniania naszych boisk opartych o samodzielne studnie.  

3. Zamknęliśmy temat związany z dostarczeniem komputerów, laptopów i innego 
wyposażenia związanych z grantami dla osób powiązanych z dawnymi państwowymi 
gospodarstwami rolnymi. Koszt sprzętu przekazanego uczniom naszych szkół a także 
szkół ponadpodstawowych to była kwota ponad 533.000 złotych. Urządzenia zostały 
dostarczone 259 uczniom. Wójt podziękował wszystkim urzędnikom, którzy się mocno 
zaangażowali w te kwestie. Twarzą tego przedsięwzięcia była pani Marta Kincel-Olejnik, 
ponadto zaangażowana była pani Ilona Zalisz, pani Alicja, pani Skarbnik i pani Anna 
Cieplicka. W związku z tym wszystkim, którzy byli zaangażowani, także tym których nie 
wymienił bardzo podziękował.  

4. Domykamy budowę sali wiejskiej w miejscowości Łąkie. Dzisiaj przypuszczalnie 
otrzymamy dofinansowanie z BGK w ramach tego przedsięwzięcia. Ten sposób 
rozliczania naszych inwestycji, a już udało nam się rozliczyć inwestycję przebudowy ul. 
Zabużańskiej w Ołoboku, idzie stosunkowo sprawnie, rzeczowo, mimo mnogości tych 
zadań w Polsce i ten system funkcjonuje chyba bez większych zastrzeżeń. W najbliższej, 
pewnie nieodległej przyszłości zostanie załatwiona także kwestia inwestycji drogowej 
w Międzylesiu.  

5. Do Urzędu Marszałkowskiego złożony został wniosek o dofinansowanie na budowę 
boiska wielofunkcyjnego w miejscowości Ołobok. Przedsięwzięcie wyczekiwane jak 
większość przedsięwzięć w naszej gminie. Otrzymaliśmy dofinansowanie 95.000 złotych 
i też pewnie w niedługim czasie podejmiemy działania związane z wyłonieniem 
wykonawcy.  

6. Domykamy budowę ciągu pieszo jezdnego z funkcją ścieżki w miejscowości Niesulice. 
To przedsięwzięcie było dofinansowane z funduszy unijnych w kwocie 190.000, koszt 
zadania niespełna 330.000 złotych.  

7. Jeszcze w tym tygodniu podpisana będzie umowa na budowę stacji uzdatniania wody 
w miejscowości Kalinowo z przesyłem do Niesulic. Przy trzecim przetargu udało się 
wyłonić wykonawcę i 27 kwietnia podpisana zostanie umowa. Ma nadzieję, że inwestycja 
bez większych zakłóceń przejdzie sprawnie. Wykonawca jest nam znany, mimo iż nie 
wykonywał zadań w naszej gminie, ale wykonywał zadania o podobnym charakterze 
w miejscowości Lubrza i dużo zadań w gminie Trzebiechów. Mamy pozytywne opinie na 
temat tego podmiotu. Nie bez znaczenia jest też fakt, że jeden ze współwłaścicieli można 
powiedzieć, jest niemalże mieszkańcem miejscowości Niesulice, tzn. ma tam swój dom 
wypoczynkowy i dużo czasu w miejscowości Niesulice spędza, więc nijako inwestycja 
związana bezpośrednio z budową zasilania miejscowości Niesulice będzie dotyczyła też 
jego osobiście. Inwestycja ma kluczowe znaczenie dla tamtej części gminy, bo przede 
wszystkim spowoduje, że wszelkie uciążliwości, jakie występowały w ciągu ostatnich 2-3 
lat nasilone nie tylko ilością osób przebywających w Niesulicach w czasie sezonu 
i w związku z tym dużą ilością ilością wody, potrzebnej do zaspokojenia potrzeb tych 
osób, ale także występującymi suszami spowodowały, że nie byliśmy w stanie podawać 
wody w miejscowościach Łąkie, Ołobok i Niesulice w takim standardzie, w jakim ta woda 
powinna być podawana. Także ten temat po zrealizowaniu inwestycji zostanie załatwiony. 
Istotną kwestią jaka leżała u źródeł tej inwestycji, to była kwestia związana 
z zaspokojeniem zjawiska inwestycyjnego w tamtej części gminy. Potencjał tych 
miejscowości związanych z bliskością chociażby jeziora Niesłysz, ale też stosunkowo 
bliską odległością do miejscowości Świebodzin powoduje, że tam zaczęło budować się 
najwięcej domów i jest największy potencjał, który uprawdopodabnia, że tych domów 
będzie jeszcze więcej. W związku z tym i zapotrzebowanie na wodę z całą pewnością też 
zwiększy się w sposób zdecydowany bardzie niż w innych częściach gminy. Ta inwestycja 
na pewno zaspokoi potrzeby przynajmniej na kolejne kilkanaście, żeby nie powiedzieć 
kilkadziesiąt lat.  
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8. Podobnie mamy z budową świetlico- remizy w miejscowości Niekarzyn. Jesteśmy po 
dwóch postępowaniach nieskutecznych. W tej chwili trwa trzecie postępowanie. Bodajże 
5 maja jest otwarcie ofert. Sprawdziło się przysłowie „do trzech razy sztuka”. Jest 
przekonany, że tu też się sprawdzi. Przy SUW-ie  musieliśmy dołożyć jeszcze z własnego 
budżetu kwotę około 380.000 złotych. W przypadku Niekarzyna i świetlico-remizy też 
z całą pewnością będziemy musieli dołożyć, bo nie wierzy w to, że uda nam się zmieścić 
w kwocie niespełna półtora miliona.  

9. Jesteśmy już blisko podpisania umowy na budowę kładki pieszo rowerowej na jednym 
z obiektów śluzowych czy jazowych zlokalizowanych na kanale Ołobok pomiędzy 
miejscowością Skąpe a Kolonią Cząby. w tej chwili jesteśmy na etapie przed 
inwestycyjnym, ale w zasadzie już po wyłonieniu wykonawcy. Oferta za 141.000 zł spełnia 
wszystkie wymogi przetargowe, w związku z tym w niedługim czasie pewnie nawiążemy 
umowę i ta kładka zostanie wybudowana. Myślimy jeszcze o kolejnej kładce, bo ona by 
w sposób kapitalny powiązała cały system ścieżek, w dużej mierze wykorzystywanych 
przez korzystając z naszych lasów i z dróg szutrowych wybudowanych w naszych lasach 
pomiędzy miejscowością Łąkie – Międzylesie - Podła Góra - Zawisze i w zasadzie z każdej 
części gminy można byłoby do tych ciągów komunikacyjnych dotrzeć. My oczywiście 
będziemy zobowiązani te ciągi komunikacyjne uzgodnić z lasami państwowymi i wtedy 
ostatecznie poprzez stworzone szlaki opinia publiczna dowie się o możliwościach 
jeżdżenia, zwiedzania, korzystania z tego wszystkiego, co dają nam piękne lasy, rzeka 
Ołobok, Niesłysz i inne nasze wody.  

10. Jesteśmy w przede dniu kolejnych dyskusji na temat inwestycji w ramach porozumienia 
Łagów - Lubrza - Skąpe i ewentualnie planów inwestycyjnych zasilanych funduszem 
przez nasz LGD. W związku z koniecznością uchwalenia strategii musimy uzgodnić 
ewentualne inwestycje czy to wspólne dla wszystkich  czy oddzielne. My co do swoich 
mamy pewne wątpliwości, a uzgodnić jeszcze z dwoma pozostałymi gminami. 
Największym problemem jest to, że te inwestycje które wpiszemy, zostaną z nami do 
końca funkcjonowania tej alokacji. Na dzień dzisiejszy nie za koniecznie mamy 
informację, że będzie można je modyfikować, zmieniać albo zastępować innymi.  

 
Ad. 6 Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2022  
 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Skąpem Artur Macul zapoznał wszystkich 
z przygotowaną informacją dot. oceny zasobów pomocy społecznej za 2022 rok (w 
załączeniu do protokołu).  
Radny Karol Dauksza opuścił posiedzenie o godz. 9.42. 
 
Ad. 7 Wolne wnioski i informacje 
 

Radny oraz Sołtys Ołoboku Damian Baranowski poinformował, że 11 czerwca 
sołectwo Ołobok oraz szkoła w Ołoboku organizują festyn rodzinny na dzień dziecka i 
chciałby, aby radni i sołtysi miejscowości, których dzieci uczęszczają do szkoły w Ołoboku 
zaangażowali się i pomogli w organizacji tego przedsięwzięcia. Będą dmuchańce dla dzieci, 
balony, animatorzy. Szkoła też się zobowiązała do pewnych działań. Sołtys zachęca, aby 
samorządy sołeckie Łąkiego, Niesulic, Rokitnicy i Węgrzynic bądź innych miejscowości, z 
których dzieci  uczęszczają do szkoły w Ołoboku, zaangażowały się w pomoc. W maju 
odbędzie się spotkanie organizacyjne.  
 
Ad. 8 Przyjęcie protokołu z LV sesji Rady Gminy Skąpe  
 

Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad przyjęciem 
protokołu LV sesji. W wyniku głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie. Protokół 
z głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad. 9 Zamknięcie obrad 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zamknął 
LVI sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 9.55. 
 

Przewodniczący Rady Gminy 
 

Mariusz Kuźmicz 
Protokolant sesji: 
Ilona Zalisz – inspektor 
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